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PROTOKÓŁ NR 23/2020 
 
 

z XXIII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego o dbytej w dniu 27 maja 2020 
roku o godz. 14:00 z wykorzystaniem środków porozumiewania si ę na odległo ść 
(online), a zako ńczono o godz. 16:14 tego samego dnia. Przewodnicz ący Rady Miasta 
sesję prowadził z sali 201 Urz ędu Miasta w Gorzowie Wielkopolskim przy 
ul.Sikorskiego 3-4. 
 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień. 
 
Na ogólną liczbę 25 radnych w posiedzeniu wzięło udział 25 radnych. 
 
Obecni: 
1. Robert Anacki 
2. Marta Bejnar - Bejnarowicz  
3. Patryk Broszko 
4. Alicja Burdzińska 
5. Przemysław Granat 
6. Jan Kaczanowski 
7. Krzysztof Kochanowski 
8. Anna Kozak 
9. Halina Kunicka 
10. Marcin Kurczyna  
11. Albert Madej 
12. Tomasz Manikowski 
13. Piotr Paluch 
14. Sebastian Pieńkowski 
15. Tomasz Rafalski 
16. Oskar Serpina 
17. Jerzy Sobolewski 
18. Jacek Sterżeń 
19. Maria Surmacz 
20. Robert Surowiec 
21. Jerzy Synowiec 
22. Paulina Szymotowicz 
23. Piotr Wilczewski 
24. Grażyna Wojciechowska 
25. Radosław Wróblewski  
 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta. 
 
Porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
4. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta Gorzowa Wlkp. z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2019. 
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5. Sprawozdanie z realizacji Polityki Społecznej Gorzowa Wielkopolskiego 2023+za rok 
2019. 

6. Druk nr 425 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłat za pobyt 
dziecka w żłobkach miejskich. 

7. Druk nr 426 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie dotacji udzielonych 
niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, szkołom  
i placówkom oświatowym prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne niebędące 
jednostkami samorządu terytorialnego. 

8. Druk nr 427 - podjęcie uchwały w sprawie założenia Branżowej Szkoły II stopnia nr 1  
w Gorzowie Wielkopolskim i włączenia jej do Centrum Kształcenia Zawodowego. 

9. Druk nr 428 - podjęcie uchwały w sprawie konsultacji dotyczących niektórych nazw 
miejscowości położonych w granicach Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

10. Druk nr 429 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp. 

11. Druk nr 430 - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ul. Słowiańską a ul. Różyckiego. 

12. Druk nr 431 - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego na północ od ul. Kostrzyńskiej. 

13. Druk nr 432 - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ul. Złotego Smoka, ul. Szczecińską a droga ekspresową S3. 

14. Druk nr 434A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

15. Druk nr 435A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

16. Druk nr 436A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

17. Druk nr 433A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2020-2048. 

18. Druk nr 437 - podjęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

19. Sprawozdanie z obrotu nieruchomościami komunalnymi za I kwartał 2020 r. 
20. Informacja o stanie realizacji uchwał. 
21. Przyjęcie protokołu z XXI i XXII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
22. Sprawy różne, wolne wnioski. 
23. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski, który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Jan Kaczanowski - Panie Prezydencie, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo, pragnę 
przypomnieć, że dzisiejszy dzień jest dniem szczególnym, w roku bieżącym obchodzimy 30-
lecie polskiej samorządności. To właśnie 27 maja 1990 roku, dokładnie 30 lat temu, odbyły 
się pierwsze całkowicie wolne i demokratyczne wybory do samorządu. Korzystając z okazji 
tak doniosłej rocznicy pozdrawiam wszystkich obecnych i byłych radnych oraz prezydentów 
życząc jednocześnie dużo wytrwałości i zapału w dalszym rozwoju naszych małych ojczyzn 
oraz budowaniu pomyślnej przyszłości naszej lokalnej społeczności. Reforma samorządowa 
jest jedną z lepszych reform ustrojowych będąca skutkiem historycznych przemian. My radni 
nie powinniśmy o tym zapominać. Naszym zadaniem powinna być kontynuacja rozpoczętego 
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wówczas dzieła. Mimo wielu różnic między nami, musimy przede wszystkim mieć na uwadze 
dobro naszego miasta i naszych mieszkańców, których reprezentujemy.  Pamiętajmy o tym 
zawsze. Naszym działaniom musi przyświecać jeden nadrzędny cel – dobro wspólne. 
Pamiętajmy również, jaką szansę dali nam mieszkańcy i jakim zaufaniem nas obdarzyli. 
Priorytetem dla nas powinien być harmonijny rozwój naszego miasta. Nie zapominajmy o 
osobach starszych, a także przyszłości naszej wspólnoty, jaką jest nasza młodzież. 30 – 
lecie samorządu przyszło nam obchodzić w niełatwych warunkach. Niemniej jednak, o czym 
Państwo wiedzą, przygotowujemy na 2 lipca uroczystą sesję Rady Miasta poświęconą w 
głównej mierze Jubileuszowi samorządu gorzowskiego.  
 
Ad.2 Zatwierdzenie porz ądku obrad. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że wszyscy radni porządek obrad wraz z materiałami 
otrzymali. 
Robert Anacki – chciałbym, aby Przewodniczący Rady, zgodnie z informacją przekazaną do 
BRM, podjął kwestię dotyczącą tego, czy projekt uchwały, który przekazałem znajdzie 
poparcie wśród radnych i aby taką opinię zebrał. Mamy wyjątkowy okres, w którym trudno 
jest się spotykać osobiście, dyskutować na tematy, które już tutaj przed rozpoczęciem sesji 
radni podjęli. Aby taka dyskusja z propozycjami, kiedy wymagane jest poparcie przynajmniej 
5 radnych lub Przewodniczącego, bądź też klubów, które mogą wnosić swoje inicjatywy 
uchwałodawcze, proszę, jako niezależny radny, aby ta prośba został podjęta w ramach tego, 
że jednak to demokratyczne rozstrzygnięcia powinny wykazywać czy powinniśmy pochylić 
się nad danym pomysłem, czy nie. I o takie prawo, dlatego, że dzisiaj w pełni tego prawa, 
jako radny nie jestem w stanie ukonstytuować w formie kontaktu bezpośredniego czy 
dyskusji z klubami, poszukując ich poparcia. Przesłałem dokumenty, już wcześniej 
zapowiadałem, że taki projekt przedstawię. Projekt jest tożsamy z projektem, który już 
głosowaliśmy w 2018 r., on nic nie zmienia poza wysokością stawek co, do których 
powinniśmy w tej szczególnej sytuacji rozstrzygnąć jako radni, czy pochylimy się nad 
problemem mieszkańców i będziemy solidarnie z nimi uczestniczyć w tym trudnym okresie 
wychodzenia z kryzysu gospodarczego, również w zakresie ekonomicznym. Uważam, że 
jako radni pierwsi powinniśmy pokazać, że służymy społeczeństwu i czynnik ekonomiczny 
nie jest czynnikiem decydującym o tym jak, pełnimy swój mandat. A dzisiaj wiele rodzin, 
wiele mieszkańców Gorzowa Wlkp., wielu przedsiębiorców, cierpi z tego powodu i ostatnie 
swoje oszczędności przeznacza na to, aby ratować miejsca pracy, a te miejsca pracy to są 
właśnie wpływy budżetowe od naszych mieszkańców, podatników. Proszę 
Przewodniczącego o osobiste wniesienia na porządek obrad i uzupełnienie porządku obrad 
o proponowany projekt uchwały. On jest tożsamy z projektem, który już głosowaliśmy, nie 
ma tam na pewno żadnych uwag, które mogłyby się pojawić od strony formalnej. Proszę, 
żeby w innym wypadku Przewodniczący rozpytał w formie online radnych czy popierają i 
znajdzie się 5 radnych, jestem za, wiec 4 jest potrzebnych, aby znalazło się to w porządku 
obrad. Przesłany projekt stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Jan Kaczanowski – pragnę poinformować, że na pewno radny R.Anacki i pozostali radni są 
za tym, żebyśmy wszystkie sprawy procedowali zgodnie z obowiązującymi przepisami 
prawa. Rzeczywiście taki projekt uchwały wpłynął z jednoosobowym podpisem 
p.R.Anackiego, ale chcę przypomnieć, że zgodnie z § 20 ust.1 Statutu Miasta inicjatywę 
uchwałodawczą posiadają: Prezydent Miasta, komisje Rady Miasta, Kluby Radnych, grupa 
radnych składająca się co najmniej z 5 radnych oraz grupa co najmniej 300 mieszkańców. W 
oparciu o zacytowane przepisy Statutu wniosek radnego nie spełnia wymogów formalnych 
w tym zakresie, ponieważ wniosek skierował jeden radny i nie przedłożył listy poparcia 
pozostałych radnych w liczbie co najmniej 4, oprócz tego, który się podpisał. W związku z 
obowiązującym prawem tej propozycji nie mogę poddać pod procedowanie celem 
uzupełnienia porządku obrad. Takie są wymogi formalne i póki co na pewno będę osobiście 
tych wymogów formalno-prawnych przestrzegał. Nawet jeśli są to propozycje społecznie 
wskazane czy też nie, ale taka jest wykładnia prawna. Dlatego powtarzam: tej propozycji na 
dzisiejszej sesji nie mogę poddać pod procedowanie, dlatego że podpisy pod tym projektem 
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jak każdym innym powinny być złożone przed złożeniem do BRM. A jeśli propozycja dotyczy 
spraw finansowych to na pewno wcześniej, jeśli nawet podpisy byłyby, to zgodnie z 
obowiązującym prawem, wniosek skierowałbym do Prezydenta Miasta celem wyrażenia 
opinii.  
Robert Anacki – zadałem proste pytanie: czy podda Pan pod glosowanie zebranie tej opinii, 
czy rzeczywiście radni nie popierają tego wniosku. Rozpoznawałem temat w trakcie rozmów 
z niektórymi radnymi, rozmawiałem, wymaga tego przyzwoitość aby rozpytać w tej chwili. 
Jeśli radni jednoznacznie nie poprą i tylko ja będę popierał taki wniosek, aby uzupełnić 
porządek obrad, to się z tym zgodzę. Nie przeprowadzenie tego na zasadzie rozpytania, 
moim zdaniem, będzie nadużyciem. Dodatkowo zapytałem Przewodniczącego, ponieważ 
zgodnie z tym co Przewodniczący tutaj wskazał, Przewodniczący również ma taką 
możliwość, aby porządek obrad propozycją uchwał uzupełnić. Rozumiem, że ta odpowiedź 
Przewodniczącego jest jednoznaczna z tym, że mając takie kompetencje wg regulaminu, 
również nie skorzysta z tych kompetencji i odmawia Pan wniesienia na porządek obrad tej 
uchwały? Chciałbym, aby Przewodniczący jednoznacznie odpowiedział, czy dokona Pan 
takiego rozpytania wśród radnych, niech się dookreślą i samodzielnie jako Przewodniczący 
niech Pan też odpowie na pytanie. Czy odmawia Pan wniesienia uchwały na porządek 
obrad?  
Jan Kaczanowski – nawet gdybym bardzo chciał tego projektu pod procedowanie nie mogę 
skierować i pytać każdego radnego, czy jest za tym projektem uchwały czy nie. Powtarzam 
jeszcze raz: każdy projekt uchwały w zakresie kto może go wnosić, powinien spełniać 
określone wymogi, które przedstawiłem. I nie ma innej wykładni, tu nie chodzi o to, czy jest 
moja dobra wola, czy nie. Jeśli projekt by spełniał określone wymogi formalne, które 
wcześniej zacytowałem, na pewno ten projekt skierowałbym, najpierw do zaopiniowania 
przez Prezydenta Miasta, ponieważ ten projekt rodzi skutki finansowe. A wszystko co 
dotyczy finansów, zgodnie z obowiązującymi przepisami wymaga stosownej opinii 
Prezydenta Miasta.  
 
Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
PRZECIW (1) 
Maria Surmacz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Robert Anacki 
 
Ad.3 Wolne wnioski i informacje oraz o świadczenia klubowe. 
 
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – na początku chciałbym przedstawić kilka informacji 
dotyczących sytuacji związanej z koronawirusem, bo ona jest dosyć istotna. Sytuacja  
w mieście wygląda dobrze i oby tak było dalej. Liczba osób z dodatnim wynikiem na COVID-
19 to 0. Na szczęście utrzymujemy ten dobry wynik. Podziękowania dla prezesa R. Surowca 
i dla całej służby zdrowia, która o to dba i cały czas pracuje nad tym, aby nasi mieszkańcy 
czuli się dobrze i bezpiecznie. Liczba osób objętych nadzorem epidemiologicznym przez 
sanepid to 3. Liczba osób z wydaną decyzją o kwarantannie domowej to 0. Liczba osób, 
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która w ciągu ostatniej doby powróciły z zagranicy to 2. Liczba osób objętych kwarantanną 
graniczną to 168. Liczba osób, od których pobrano w ciągu ostatniej doby wymazy to 118 i tu 
też podziękowania dla radnego R. Surowca, bo dzięki aktywności p.Roberta i szpitala,  
a także przy finansowaniu Pani Marszałek mogliśmy również przebadać pracowników 
żłobków i przedszkoli, wcześniej DPS-ów. To jest wielka sprawa, bo dzięki temu nasi 
mieszkańcy mogą czuć się bezpiecznie dlatego, że ich dzieci są bezpieczne w żłobkach  
i przedszkolach. Żłobki i przedszkola uruchomiliśmy od 11 maja. Wygląda to w ten sposób, 
że zgodnie z obowiązującym rygorem sanitarnym możemy mieć grupy 12-osobowe.  
W szkołach z dziećmi też nie ma problemu. Z każdym dniem ilość dzieci w szkołach 
przybywa. Funkcja edukacyjna odbywa się przede wszystkim zdalnie, ale funkcja opiekuńcza 
w szkołach jest prowadzona normalnie. Oczywiście czekamy na kolejne rozluźnienia, kolejne 
możliwości powrotu do normalności. Wprowadzony przez nas program Gorzowska Dycha 
wspólnie z Radą Miasta cieszy się dużą popularnością. Złożono 785 wniosków do tego 
projektu, który był procedowany przez urząd pracy, czyli do tego 1 tys. zł dopłaty do 
wynagrodzenia. Po 10 dniach naboru okazało się, że kwota 2 mln zł, którą zapewniliśmy 
przekracza o 1,3 mln zł tę kwotę, więc podjąłem decyzję, że w ramach działań COVID-owych 
zwiększyliśmy pulę o 1,3 mln zł, żeby wszyscy, którzy złożyli wnioski w ramach tej pomocy 
dostali pieniądze. Jeżeli wszystkie wnioski będą poprawne, urząd pracy cały czas nad nimi 
pracuje i tutaj serdeczne podziękowania i gratulacje dla naszego urzędu pracy, bo jak 
zapewne Państwo widzieliście w mediach ogólnopolskich Gorzów i Powiatowy Urząd Pracy 
odbił się szerokim echem, pozdrawiam p. dyrektor Izabelę Jankowską. Powiatowy Urząd 
Pracy w Gorzowie jest najlepiej procedującym wnioski urzędem pracy. Wnioski o pożyczkę 
5tys. zł są najlepiej procedowane w Gorzowie. Podobnie dzieje się też z naszymi wnioskami 
na Gorzowską Dychę. To są ogromne ilości wniosków, więc trochę cierpliwości. Cieszymy 
się z tego, że mamy tak sprawny urząd pracy, dobrze zarządzany przede wszystkim. Dobra 
wiadomość płynie z urzędu marszałkowskiego dzięki ogromnej pracy Prezydent M. 
Domagały i naszych Marszałków. Mamy możliwość wsparcia naszych uczniów w szkołach 
zawodowych ogromną kwotą 1,8mln zł na komputery. Dzięki temu zakupimy ok.500 
komputerów dla naszych uczniów, bo tak naprawdę nie wiemy, jak będzie wyglądała 
przyszłość, kiedy znowu będziemy musieli być na pracy zdalnej. Dzięki tym pieniądzom 
będziemy mogli dołożyć się do tego, żeby praca w szkołach, jeżeli będzie on-line, nikogo nie 
wykluczała. Urząd funkcjonuje poprawnie. W tej chwili większość pracowników wróciła z 
pracy zdalnej. Urząd na ul.Sikorskiego i ul.Myśliborskiej jest otwarty oczywiście jeszcze z 
pewnym rygorem wpuszczania naszych mieszkańców. Panowie ochroniarze limitują ilość 
osób, ale też nie ma większych kolejek, więc praca odbywa się na bieżąco, co jest istotne. 
Dalej działają paczkomaty, dalej można wrzucać dokumenty do skrzynek. Wiemy, że spadki 
spowodowane zmniejszeniem wpływów z podatków dochodowych to już 7mln zł. Czekamy 
na kolejne informacje, za kolejne miesiące. Również 7mln zł mamy mniej w budżecie 
subwencji oświatowej, do tego mniejsze wpływy z biletów MZK, czy też zerowe wpływy z 
biletów na Słowiankę. To są niestety poważne straty. Podobnie jest w GRH, choć nie 
zamknęliśmy ani razu ryneczku, ale przez pewien czas był on dosyć mocno okrojony. W tej 
chwili nadal w rygorze sanitarnym, ale dobrze działa. Chciałbym wszystkim radnym, 
współpracownikom, ale też byłym radnym, moim poprzednikom złożyć najserdeczniejsze 
życzenia z okazji Dnia Samorządowca, bo dziś piękna rocznica 30-lecia polskiej 
samorządności. Pewnie wtedy nie myślałem o samorządzie za wiele, bo miałem 9 lat. To 
piękny czas ogromnej reformy, ogromnej zmiany, która się w Polsce wydarzyła. Dziękuję 
wszystkim tym, którzy ją budowali. Są z nami na sesji radni, którzy ten samorząd od 
początku budowali. Samorząd jest jedną z lepszych reform, które zostały w Polsce 
przeprowadzone, bo ta władza, jeżeli zostanie dana mieszkańcom i ich przedstawicielom – 
radnym, jest z wyboru. Jeżeli władza jest z wyboru bezpośredniego daje mieszkańcom 
możliwość kontroli, sprawdzania i weryfikowania. Są wśród nas radni, którzy samorząd 
budowali. Mam tu na myśli przede wszystkim radną G. Wojciechowską i Przewodniczącego 
Rady Miasta J. Kaczanowskiego, którzy właśnie w tych latach już swoje początki w Radzie 
Miasta mieli. Wszystkiego dobrego.  
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Jan Kaczanowski – bardzo serdecznie dziękuje Prezydentowi Miasta, Zastępcom, 
pracownikom samorządowych, którzy nas przez całe lata wspierali i życzę wszystkiego 
najlepszego.  
Eugeniusz Kurzawski – Sekretarz Miasta – chciałbym wygłosić kilka słów komentarza  
w sprawie, która w pewnym momencie zrobiła się trochę głośna, dotyczącej zakupu systemu 
esesja i tabletów. Zakup był przemyślany. Zakupiliśmy system, czyli oprogramowanie esesja, 
które pozwala Radnym korzystać z elektronicznych dokumentów na sesję, z systemu 
głosowań, co przyda się również w trybie stacjonarnym. Jeżeli chodzi o kwestię korzystania 
w perspektywie czasu to będziecie Państwo korzystać z tego również w systemie 
stacjonarnym, a więc jest to na pewno zakup perspektywiczny. Razem z tabletami tworzy on 
pewną funkcjonalną całość i pozostawię po stronie służb urzędu miasta odpowiedzialność za 
jego prawidłowe działanie. Do każdego tabletu dołożona jest karta SIM, co pozwala na 
wykorzystywanie internetu, ale jest jasne chyba, że na wykorzystywanie internetu w celach 
służbowych, czyli w ramach pracy, jako radni. Jest ustawiony pewien limit danych, nie wolno 
tego przekraczać. Jest on tak ustawiony, że jeżeli ktoś będzie korzystał w sposób rozsądny 
do prac w radzie to problemów z tym żadnych nie będzie. Kolejnym elementem będzie 
tworzenie tzw. zunifikowanych kont e-mailowych. System jest naprawdę rzeczą 
przemyślaną. Dodam jeszcze jedną istotną informację, bo padały hasła, że można byłoby to 
zrobić zupełnie inaczej, że każdy z Państwa posiada własny sprzęt. Pomyślcie sobie 
Państwo przez chwilę, wyobraźcie sobie taką sytuację. Oczywiście posiadacie smartfony, 
laptopy z tym, że każdy ma inny model, jeden jest starszy, drugi młodszy, mają różne 
oprogramowania, czasami urządzenia są zainfekowane, macie aktualny bądź nie, system ich 
ochrony. Już nie mówię o dostępie do sieci. W tym momencie po stronie urzędu nie byłoby 
żadnej odpowiedzialności za to, jak to zafunkcjonuje. Mamy do czynienia z prowadzeniem 
sesji Rady Miasta, gdzie Państwo podejmujecie uchwały. W związku z powyższym system 
musi być spójny i my też za niego ponosimy odpowiedzialność, że on funkcjonuje i działa. 
Państwo oczywiście możecie podejmować różne decyzje, m.in. takie, że jeżeli uważacie, że 
nie chcecie korzystać z tableta, możecie go zdać do Biura Rady, bo podkreślam, ten sprzęt 
nie jest Państwa własnością, jest własnością Urzędu Miasta. Jeżeli ktoś uzna, że nie chce z 
tego korzystać to jest jego wybór. Jednak chciałbym zaznaczyć, że w tym momencie, po 
stronie radnego pozostaje całkowita odpowiedzialność, jak dalej będzie funkcjonował, czy 
będzie miał jakiekolwiek problemy, czy dostanie dokumenty, czy będzie mógł posługiwać się 
systemem, czy będzie mógł głosować i brać udział w pracach komisji, czy rady. To już 
wówczas nie będzie problem urzędu. Twierdzę, że to byłoby bardzo złe rozwiązanie. Jest 
jeszcze kwestia korzystania z aplikacji teams. Jest to aplikacja dość nowa. Ona jest spójnym 
elementem, bo w przypadku sesji zdalnej bardzo nam pomaga. Natomiast jak znamy życie to 
właściciel, czyli firma Microsoft pewnie za nie tak wcale długo uzna, że korzystających z 
teamsów jest tak dużo, że warto wnieść jakieś opłaty. Kolejne jakieś reperkusje finansowe w 
tym momencie pojawią się. Oczywiście w tej chwili jest to tylko moje myślenie, ale 
zobaczymy, jak to się skończy. Uznałem, że warto o tym głośno powiedzieć, ponieważ 
pojawiły się dziwne komentarze. Jestem gotowy na ewentualne odpowiedzi na pytania. 
Radosław Wróblewski – odczytał list od Poseł Krystyny Sibińskiej, z okazji 30-lecia 
samorządu lokalnego, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Nawiązując do słów 
Przewodniczącego J.Kaczanowskiego, które wygłosił na początku sesji, z którymi też się 
identyfikuję, chciałbym również przedstawić stanowisko Klubu Radnych Koalicja 
Obywatelska z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego. Dokładnie 30 lat temu, 27 maja 1990 
r. odbyły się w pełni wolne wybory demokratyczne do samorządu lokalnego. Z okazji 10-lecia 
odrodzonego samorządu Sejm RP uchwalił w 2000 r. Dzień Samorządu Terytorialnego. 
Powstanie władz samorządowych odpowiadających za sprawy publiczne to wielko dorobek 
polskiej transformacji po 1989 r. To przykład udanej decentralizacji państwa. Samorząd 
terytorialny udowodnił zasadność powierzenia losów wspólnot lokalnych właśnie jemu. 
Dlatego jako radni miejscy chcemy podziękować za wkład w rozwój Gorzowa w minionym 
30-leciu Prezydentom naszego miasta oraz radnym wszystkich kadencji. Dziękujemy 
również pracownikom samorządowym i zaangażowanym mieszkańcom. Wyrażamy nadzieję, 
że razem będziemy dalej pracować na rzecz rozwoju samorządu i naszego miasta.  
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Jan Kaczanowski – chciałbym również bardzo serdecznie podziękować za ciepłe słowa i list 
Pani Poseł, byłej radnej i przewodniczącej Rady Miasta. Bardzo dobrze, że weszliśmy już w 
taki uroczysty charakter, ale ten akcent będziemy na pewno podkreślać w sposób 
szczególny 2 lipca na uroczystej sesji Rady Miasta poświęconej głównie 30–leciu 
samorządu.  
Alicja Burdzińska – chciałabym poinformować Państwa, że zwróciłam się z wnioskiem do 
Prezydenta Miasta. Wniosek zgłoszony w sprawie nadania nazwy Wolontariuszy. Niniejszym 
zwracam się z prośbą o nadanie nazwy Wolontariuszy, któremuś z ważnych miejsc w 
naszym mieście, np. rondo, aleja. Uzasadnieniem wniosku jest potrzeba głoszenia idei 
wolontariatu oraz należnym od nas wszystkich zadośćuczynieniem za trud charytatywnej 
pracy na rzecz drugiego człowieka. Jednocześnie pragnę zaproponować, aby nazwę 
Wolontariuszy nadano nowemu rondu na ul. Sikorskiego. To strategiczne miejsce byłoby 
znamienitym uhonorowaniem wszystkich ludzi dobrej woli gotowym bezinteresownie nieść 
pomoc innym. Bardzo serdecznie apeluję, przychylcie się do mojego wniosku.  
Grażyna Wojciechowska – zrobiło mi się tak bardzo przyjemnie, bo czekałam na ten 
moment, że moja edukacja samorządowa od 1983 roku, gdzie wkroczyłam, jako niezależna, 
wolna, bezpartyjna do wyborów, wtedy Sejmik Województwa Gorzowskiego, została 
zauważona. Dziękuję i chylę czoła, bo to jest kierunek dla młodych mieszkańców naszego 
miasta, jak młodzież dobrze wykształconą możemy zatrzymać w swoim mieście. Jestem 
dumna, że tyle lat pracując społecznie i działając w najtrudniejszych działkach nie 
spowodowało to braku mojej wrażliwości, wręcz przeciwnie teraz potrzebuję w działaniu 
coraz więcej wrażliwości oczekując od radnych, polityków wsparcia  i szukam wielu ludzi z 
pasją. Dla mnie samorządowiec bez określonej pasji jest samorządowcem, ale nie 100%. To 
jest moje prywatne odczucie. Cały czas pracuję, cały czas działam mimo koronawirusa i daję 
z siebie maksimum pomagając. Nie będę się licytowała i nie będę odnosiła się do tych 
przedwstępnych kto, co i jak. Róbmy swoje. Wyborcy wiedzą na kogo głosować, kto pracuje. 
Przede wszystkim zostałam zobowiązana przez mieszkańców naszego miasta, żeby 
podziękować za szybki, dobry remont pasa ul. Żwirowej jednocześnie prosząc, żeby drugi 
też tak szybko minął. Prosili mnie mieszkańcy, dzwonili, żebym nie zapomniała o 
błyskawicznym wręcz remoncie odcinka na ul. Chrobrego, bo tak pięknie to wszystko idzie i 
żeby w takim samym tempie ta inwestycja szła. Chwała dla naszego miasta i województwa, 
że dzięki władzom naszego miasta, firmom, szpitalowi, MZK, prezydentowi, radnym i 
wszystkim wydziałom jesteśmy nie tylko przez Polskę, ale i przez zagranicę podziwiani za tą 
naszą dyscyplinę. Wszyscy biorą z nas przykład. Wiceprezydent M. Domagała wraz ze 
swoimi pracownikami i radny R. Surowiec dokonaliście razem z MZK profesjonalnej rzeczy, 
nie populistycznie. MZK dało autobus, szpital dał lekarzy oraz pracowników, a wydziały to 
dopracowały z władzami miasta. Podziękowania dla wszystkich dyrektorów, nauczycieli, 
dzieci, rodziców, żłobków, przedszkoli i domów pomocy społecznej. To jest wielka sprawa. 
Chwalmy się i oby, jak najszybciej zniesiono restrykcje, bo młodzież musi już wychodzić. 
Ciężka praca nauczycieli, która została włożona, wiadomo, że gdzieś tam były 
niedociągnięcia, ale piękne jest to, że w tym momencie pomógł nam Urząd Marszałkowski, 
Pani Marszałek i wicemarszałek Łukasz Porycki. To jest piękne, że potrafiliście razem te 
tematy rozwijać. Chciałabym też podkreślić te rzeczy, które omawialiśmy na 
poniedziałkowych komisjach i doszliśmy do porozumienia. Rzadko dziękuję, ale jestem 
zwolennikiem, że za dobre nagradzam, a za złe wypominam. Jestem wcześniej urodzona i 
niektóre metody was młodych mnie drażnią i denerwują. Mamy robić, a nie na facebook’u. 
Zapytałam radnego T. Manikowskiego, czekałam aż mi Pan przyśle, co potrzeba do 
wykończenia, jaki towar. Czekam. Róbmy to, co część z radnych przedstawia. To jest piękna 
sprawa. Chciałabym podziękować za pomoc Prezydent M. Domagale i Wydz.Spraw 
Społecznych i Gorzowskiemu Centrum Pomocy Rodzinie, a także pracownikom Prezydenta, 
gdzie w dniu wczorajszym zostały zawiezione paczki żywnościowe dla wszystkich pionierów 
naszego miasta. Za tydzień te same paczki dostaną dzieci wojny. Jest to około 100 osób. 
Cieszę się bardzo, że urząd ma już znajomość danych osobowych, bo przekazałam i 
wszystko jest robione tak, jak należy. Panie prezydencie, Pani wiceprezydent bardzo 
dziękuję, bo to wszystko sprawnie przebiegło. Ludzie, wczoraj dzwonili do mnie z 
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podziękowaniem, 100 – latek p.Tadeusz Stodolniak prosił, żeby wszystkim radnym 
podziękować, bo on czeka na spotkanie pionierów we wrześniu, na Długim w ośrodku 
Br.Krystyna. Naprawdę dziękuję Państwu za to wszystko. W dniu dzisiejszym przed 
rozpoczęciem sesji poprosiłam prezesa R. Surowca, jako kolegę, o pomoc dla naszego 
działacza społecznego J. Migosia i udało się, jutro zostanie zawieziony do Szczecina, bo i 
choroba nowotworowa i amputacje, a to jest jeszcze młody człowiek. Kiedyś nas było 45 
radnych i nie było takich złośliwości, jak teraz, wiele można było wspólnie rozwiązać 
trudnych tematów, nie było takiego szczucia. Zawsze powtarzam: kto nie chce pomóc to 
niech też nie przeszkadza. Założyłam fundację, żeby móc realizować zadania charytatywne i 
edukacyjne. Każdy może to zrobić. Dziękuję bardzo jeszcze raz wszystkim, władzom miasta, 
jak również władzom szpitala, MZK i Panu przewodniczącemu oraz radnym Rady Miasta.  
Robert Surowiec – występowanie po radnej G. Wojciechowskiej to zawsze jest trudność, bo 
to jest niedościgniony wzór, ale postaram się, choć nie tak dobrze, powiedzieć kilka słów. 
Dziękuję za te podziękowania, mam wrażenie, że nie do końca zasłużone dlatego, że to jest 
cały zespół, to są wszyscy pracownicy szpitala, jest prezes J. Ostrouch. Jestem jednym z 
małych trybików tej maszyny. Jedna osoba nic nie zrobi. To musi robić zespół i to na 
szczęście udaje nam się robić. Dzisiaj mamy taki dobry dzień, 30-lecie samorządu, ale z 
drugiej strony jest też dzień diagnosty laboratoryjnego. Dla wszystkich diagnostów, którzy 
dziś testują COVID składam serdeczne życzenia, tym z sanepidu, a przede wszystkim tym 
bliższym mojemu serca, którzy pracują w szpitalu. Diagności tak, jak radni i prezydent są 
najbliżej diagnozy tego, co potrzebują mieszkańcy, więc myślę, że dzisiaj te dwa piękne dni 
fajnie się składają. Prezydent wyczerpująco powiedział, co dzieje się w mieście. Tak 
naprawdę w całej północnej części województwa lubuskiego od jakiegoś czasu nie mamy ani 
jednego aktywnego przypadku dodatniego COVID i to jest nasza wielka radość. Mam 
nadzieję, że dalej tak będzie. Musimy uważać, bo to, że dziś nie ma dodatnich wyników, nic 
nie oznacza. Szpital musi być czujny. W ciągu ostatnich 10 dni w najbliższych naszych 
okolicach, czyli w Pile zamknięto 4 oddziały, tam pojawiły się wewnątrz szpitala zakażenia. 
W Zielonej Górze zamknięto oddział internistyczny, jedna osoba z personelu zakażona. 
Szpital dla psychicznie i nerwowo chorych w zasadzie cały jest zamknięty. Tam pojawiły się 
zakażenia wewnątrz szpitala. Oprócz tego trafiły do nas osoby ze szpitala w Świebodzinie, 4 
osoby z oddziału intensywnej terapii. Tam jedna osoba z personelu jest zakażona. Te osoby 
leżą na naszym oddziale intensywnej terapii szpitala jednoimiennego. Na dziś testy są 
ujemne, ale jak wiemy okres wylęgania to jest nawet do 2 tygodni. Leżą w ciężkim stanie, 
jesteśmy gotowi i pracujemy. Mam nadzieję, że uda nam się utrzymać tę dobrą tendencję, bo 
to jest nasza wspólna zasługa, mieszkańców Gorzowa, pracowników szpitala, ale też 
modelowej współpracy szpitala z miastem. Chcę podziękować Prezydentowi J. Wójcickiemu, 
wszystkim służbom miejskim, spółkom miejskim, radnym, bo te decyzje, które wcześniej 
podjęliśmy przekazania środków dla szpitala to są rzeczy niezmiernie potrzebne i je bardzo 
dobrze wykorzystamy. Angiograf, czyli 2,5 mln zł, na które umówiliśmy się z Radnymi Rady 
Miasta i Prezydentem J. Wójcickim. Dziś odbyłem krótką, ale treściwą rozmowę z 
Prezydentem. Ustaliliśmy, że po pierwsze, jeśli otrzymujemy środki to chcemy kupić bardzo 
dobry angiograf, jeden z lepszych na rynku, którego wartość to ok. 3,2 mln zł. Przypomnę, że 
2,5 mln zł mamy zapisane z budżetu miasta. Wyposażenie tej pracowni to będą następne 
środki, czyli cała inwestycja to będzie ok. 4mln zł., 2,5mln zł wykorzystamy z miasta, 
pozostałe środki będą z budżetu szpitala. Chcemy, żeby to był dobry sprzęt, dobrze służył w 
trudnym czasie. To jest sprzęt głównie do działań kardiologicznych, szczególnie po zawale, 
ale też jak wspomniałem, niebawem uruchomimy w szpitalu chirurgię naczyniową i na tym 
sprzęcie będziemy pracowali oraz ratowali życie i zdrowie naszych pacjentów. W ostatnim 
czasie mieliśmy konferencję prasową, chcę tu podziękować Urzędowi Marszałkowskiemu, 
bardzo ciekawy projekt, nietypowy, jak na szpital związany z kogeneracją, czyli będziemy 
niezależni, jeśli chodzi o wytwarzanie prądu. Będziemy sami wytwarzali prąd z gazu w 
naszym szpitalu i przestaniemy z zewnątrz odbierać prąd. Nawet nadwyżkę prądu na ul. 
Dekerta będziemy transportowali siecią na ul. Walczaka. Odpadem przy tym prądzie jest 
ciepło. To ciepło będziemy zużywali w taki sposób, że zimą będziemy grzali budynki, 
natomiast latem będziemy mieli możliwość wprowadzenia klimatyzacji. Przy dużej inwestycji 
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związanej z termomodernizacją, szczególnie głównego budynku, dlatego tego nie robiliśmy 
szybciej, bo chcemy to zrobić w taki sposób, żeby rozprowadzić klimatyzację po całym 
głównym budynku szpitala. To jest bardzo ważne, szczególnie, że lata są coraz bardziej 
gorące. Koszty tej inwestycji to jest nieco ponad 5mln zł. 2,5mln zł z Urzędu 
Marszałkowskiego, reszta kwoty ze środków własnych. Jako ciekawostkę powiem, że 
rocznie około 1,7mln zł dzięki temu wszystkiemu będziemy oszczędzali. To jest bardzo 
ważne. Pojawia się nowy sprzęt, 2 nowe tomografy kontenerowe. 1 z nich ufundowała nam 
Żabka o wartości 2,7mln zł. Drugi otrzymaliśmy z Urzędu Marszałkowskiego, stoi przed 
głównym budynkiem przy SOR-ze. Wartość 2,8mln zł. Mamy tu pewną dyskusję z Wojewodą 
Lubuskim, który zakwestionował ten zapis, nie wyraża zgody na to, żeby ten drugi tomograf 
był w Gorzowie. Mam nadzieję, że dojdziemy do ładu, bo jest nam on potrzebny i na pewno 
będzie dobrze wykorzystywany w naszym szpitalu. Są specjalnie dedykowane środki dla 
szpitali jednoimiennych ok. 100mln zł, do końca miesiąca można składać wnioski. Szykujemy 
się do tego, żeby 3 takie wnioski badawcze do NCB złożyć. Do piątku je złożymy. To jest 
taka szybka ścieżka, specjalnie dla szpitali jednoimiennych. Będzie bardzo szybkie 
rozstrzygnięcie także mam nadzieję, że oprócz leczenia pacjentów włożymy taki wkład w 
badania nad poprawą kondycji pacjentów nad jeszcze lepszym leczeniem. Krąży taka teoria, 
opinia o tym, że mamy mało zakażeń w województwie lubuskim dlatego, że 
przechorowaliśmy już i jesteśmy odporni na koronowirusa. Podjęliśmy taką próbę, badamy 
naszych pracowników pod kątem tego, czy mają przeciwciała. To są badania serologiczne z 
krwi. Niestety, mam złą wiadomość. Wygląda na to, że wszyscy lubimy takie proste teorie, 
jednozdaniowe, ale wszystko wskazuje na to, że niestety nie przechorowaliśmy, jako 
społeczeństwo. Zrobiliśmy około 400 badań, u nikogo nie wykryliśmy aktywnych przeciwciał, 
co oznacza, że osoby nie przechorowały koronawirusa i nadal są narażone na tę chorobę. 
Pilnujmy się nadal, bo to jest bardzo ważne. Z takich rzeczy zewnętrznych, na ostatniej sesji 
mówiłem z takim smutkiem kilka słów o in vitro, że ten projekt odkładamy do kosza. Miałem 
długą rozmowę z prezydent M. Domagałą, która zapewnia mnie, że nie miałem racji i projekt 
będzie kontynuowany. Nie lubię mylić się, ale w tej sytuacji bardzo chciałbym pomylić się. 
Pani Prezydent, trzymam Panią za słowo.  
Jan Kaczanowski – nie jestem twórcą takiego stwierdzenia, że ludzie sprawdzają się w 
najtrudniejszych momentach. Radna G. Wojciechowska wymieniła i słusznie bardzo długą 
listę podziękowań dla wszystkich osób, które są zaangażowane w tym niełatwym, trudnym 
okresie walki z pandemią. Od dłuższego czasu mam taką potrzebę wewnętrzną, wyrażenia 
ogromnego szacunku dla Pani Marszałek, czy też dla Pana Prezydenta, a także wielu 
instytucji, służb, dla kierownictwa szpitala, lekarzy, pielęgniarek, którzy w tym niełatwym 
okresie wykonują fantastyczną pracę. W dniu wczorajszym otrzymałem od jednego z 
radnych prośbę, a teraz otrzymałem szczegółową informację, ile podjęliśmy od początku tej 
kadencji uchwał. Pragnę poinformować, że od początku kadencji podjęliśmy 405 uchwał, a 
uchylone przez Wojewodę Lubuskiego zostały 3. Myślę, że wskaźnik nie jest najgorszy, ale 
to wcale nie oznacza, że nie powinniśmy, nawet w tym względzie, dążyć do doskonałości.  
W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zamykam ten punkt porządku obrad. 
 
 
Ad.4 Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta Gorzowa Wlkp. z 

organizacjami pozarz ądowymi za rok 2019. 
 
Jan Kaczanowski - sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta Gorzowa Wlkp. z 
organizacjami pozarządowymi za rok 2019 wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 3 
do protokołu.  
Radosław Wróblewski - zadawałem te pytania na Komisji Spraw Społecznych, ale dla mnie 
czytając ten raport dwie rzeczy są ważne i istotne. Miasto m.in. umożliwiło organizacjom 
pozarządowym promowanie się, czy też stworzenie takiej bazy w postaci gorzowskiego 
banku danych OMGO, między marcem 2016, a grudniem 2019 r. zarejestrowało się w banku 
danych 27 podmiotów. Wydaje mi się, że jest to liczba bardzo mała. Też zadawałem pytanie 
i ewentualnie proszę o odpowiedź, czy jak gdyby znana jest przyczyna, dlaczego gorzowskie 
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organizacje pozarządowe nie korzystają z tej inicjatywy miasta i nie rejestrują się szerzej 
właśnie w tymże banku danych? Też analizując wnioski z realizacji programu miasta z 
organizacjami pozarządowymi chciałbym się zapytać w jakich obszarach zwiększane będą 
zakresy realizowanych dla mieszkańców naszego miasta zadań, ponieważ we wnioskach 
rzeczywiście ogólnie to nazwaliście, że ta współpraca w tych obszarach, które już są, 
sprawdza się. Natomiast w tym momencie, żeby jeszcze lepiej realizować te zadania na 
rzecz społeczności lokalnej, sukcesywnie będziecie zwiększać zakres realizowanych dla 
mieszkańców naszego miasta zadań. A więc o jakich zadaniach w tym momencie myślicie? 
Co dla nas też będzie jakimś wyznacznikiem i wytyczną do myślenia o przyjęciu programu 
na rok 2021. 
Eliza Rudnicka – dyr.Wydz.Spraw Społecznych – odpowiadając na pytanie radnego 
R.Wróblewskiego, zacznę od drugiego punktu, czyli od obszarów, w których planujemy 
rozszerzyć działalność dla organizacji pozarządowych. W tej chwili zakończyliśmy 
procedowanie otwartego konkursu ofert na prowadzenie punktu dla cudzoziemców. To jest 
pierwszy obszar, o który rozszerzamy. Natomiast jesteśmy też w trakcie ogłoszonego 
konkursu na usługi opiekuńcze i usługi specjalistyczne. Natomiast jeśli chodzi o ten bank 
danych, niestety tutaj ciężko jest się nam ustosunkować, dlaczego organizacje nie chcą 
korzystać z takiej funkcjonalności, które daje tutaj miasto. Rozmawiamy w różnym kontekście 
z organizacjami, natomiast nie ma woli i tak jakby nie chcą zgłaszać swoich organizacji.  
Radosław Wróblewski - chciałbym zwrócić uwagę i to też mówiłem i podkreślałem na komisji 
spraw społecznych, jak ważne są programy, które są bezpośrednio adresowane do 
mieszkańców naszego miasta. Chociażby program pomocy prawnej, darmowej pomocy 
prawnej realizowanej ze środków Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego. Mamy tam 190tys. 
alokacji na ten program, tak jak to wynika ze sprawozdania i ponad 800 porad prawnych. Ale 
chciałbym też zwrócić uwagę i apeluję też tutaj do Prezydenta, jego zastępców, do Pani 
Skarbnik i do Wydz. Spraw Społecznych, żebyśmy mieli na uwadze jak ważnym programem 
od początku się stał program „Złota Rączka”. Za 60tys zł, ponad 300 różnego rodzaju 
interwencji, takich małych remontów wykonywanych właśnie u osób potrzebujących. Zdaję 
sobie sprawę, że też są pewne problemy ze strony niektórych mieszkańców, związane z 
realizacją tego programu ale mimo wszystko chciałbym uczulić i też prosić, żebyście mieli 
cały czas na względzie potrzebę realizacji tego programu, a zwłaszcza jego rozszerzanie, 
mam na myśli konkretnie zwiększanie kwoty finansowej, bo te 60tys.zł, tak jak to widać 
bardzo szybko może się rozejść, a mieszkańcy zaakceptowali ten program i bardzo dobrze 
go oceniają.  
Grażyna Wojciechowska - radny R.Wróblewski to ja odpowiem z tej drugiej strony, jako 
organizacja pozarządowa. To jeszcze dodatkowy problem na głowę, przecież wiadomo są 
organizacje pozarządowe, które idą na biznes i są takie małe, które są zobowiązane w KRS-
ie, chcesz wiedzieć co i jak? Do KRS-u i wszystko jest, wychodzi, kto działa, kto nie działa i 
jeszcze dodatkowa sprawa. To byśmy nic nie robili tylko w nocy trzeba by jeszcze było takie 
spraw realizować. Każdy niech będzie wolnym, niezależnym człowiekiem. A są pracownicy 
niech rejestrują. Chciałabym nawiązać do tego, gdzie radna A.Burdzińska wnosiła o 
uhonorowanie wolontariatu. To właśnie ja uważam, że wszyscy radni swoimi kontaktami i 
kanałami, oświatowcy szczególnie, powinniśmy zainspirować, mieć przyzwolenie władz 
oświatowych i władz naszego miasta, ażeby można było, bo przecież w szkołach są 
wolontariusze, młodzież niepełnoletnia i jest pełnoletnia i to wszystko jest w ramach 
rozliczeń, jak wiadomo, bo musimy się z każdego projektu rozliczyć dokładnie i mimo, że my 
jesteśmy non profit to jeszcze musimy zdobywać pieniądze, czy ze swoich opłacać 
dzierżawę swoich siedzib. To dla mnie jest w ogóle nie zrozumiałe, ale takie jest prawo, ktoś 
to prawo stworzył. To są bzdury, to właśnie ludzi odrzuca od tej wielkiej aktywności. W tej 
naszej małej ojczyźnie musimy dopracować to, przecież teraz mamy szkoły zawodowe itd. 
Tyle projektów, tyle programów taki sprzęt to wiadomo, która fundacja „Pozytywka” zajmuje 
się tym ważnym problemem. Dać jeszcze do pomocy wolontariuszy. Oprócz środków na 
takie remonty drobne, specjalistyczne dla emerytów i rencistów, bo ci ludzie, którzy są 
naprawdę ubodzy to mają tyle honoru i im jest wstyd się przyznać, że mają 900zł emerytury, 
czy renty, że są sami, bo małżonek nie żyje i wszystkie opłaty spadają na tą jedną osobę. To 
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nasz obowiązek właśnie jest wyławiać i bardzo się cieszę, że idziecie w tym kierunku, że 
dosyć swoich prywatnych spraw załatwiać. Pamiętać przysłowia są mądrością narodów, ile 
dasz wielokrotność tego los ci zwróci, a ludzie to docenią. Szkoda czasu trzeba konkretnie 
podawać, a nie wykazy, tabelki, tylko praca.  
Marta Bejnar-Bejnarowicz - chciałam ustosunkować się do dwóch rzeczy, ponieważ jeśli 
rozmawiamy o organizacjach pozarządowych to najczęściej organizacje pozarządowe nie 
tylko w Gorzowie, ale i w całym kraju są zdane na realizację zadań własnych gminy. Jeżeli 
nie są wystarczające kwoty przeznaczane, np. na konkursy w zakresie kultury albo w 
zakresie sportu czy opiekuńcze to później mamy takie sytuacje, że organizacje pozarządowe 
ciągną od pierwszego do pierwszego, nie mając często środków na zatrudnienie osoby, 
która mogłaby nawet prowadzić te formalności, czy pisać wnioski czy granty, czy zajmować 
się zwykłą obsługą formalną, tym bardziej, że w tej chwili jest tego naprawdę bardzo dużo. 
Także jeżeli mielibyśmy wesprzeć bardziej organizacje pozarządowe to raczej skłaniałabym 
się ku temu, by zwiększyć zakres, który organizacje pozarządowe mogą realizować i nie 
przyjmować za parametry zatrudnianie na najniższych krajowych, na najniższych stawkach, 
bo jest to tendencja zarówno krajowa jak i lokalna, że preferowane stawki są na najniższych 
krajowych. Druga rzecz to jest centrum aktywności lokalnej, tak to nazywam, od dłuższego 
czasu w ten sposób o tym mówię, natomiast organizacje pozarządowe na dobrą sprawę nie 
mają, gdzie się podziać. Rejestrowane są gdzieś w domach, mieszkaniach, czy kilka 
organizacji w jednym lokalu, który jest wynajęty i to jest ogromny problem, ponieważ w 
innych miastach nawet dużo mniejszych, np. bardzo fajne takie centrum organizacji 
pozarządowych jest w Ostródzie, która jest dużo mniejszym miastem od Gorzowa, ale jest 
ono prowadzone przez starostwo powiatowe. Jest tam kilka lokali nie dużych, ale 
wyremontowanych, w takich w których można zająć miejsce i prowadzić swoją działalność. 
Natomiast to są takie rzeczy, o które bym prosiła przy analizach różnego rodzaju i przy 
przeprowadzaniu ewaluacji. Zgłaszałam to na spotkaniach ewaluacyjnych, które odbywały 
się właśnie na ten temat. Natomiast odnośnie banku danych organizacji pozarządowych 
mam pytanie, które już zadawałam wcześniej, jakie są korzyści tego banku danych, bo 
wpisać się do banku danych, wypełnić ankietę, my zresztą się tam wpisali jako organizacja, 
ale za tym absolutnie nic nie idzie. To jest bank danych, dla banku danych, ktoś ma tę listę 
organizacji, ale z tego absolutnie nic nie wynika. Być może wynika, ale ja o tym nic nie wiem, 
stąd prośba o odpowiedź na pytanie, po co ten bank danych, czemu od służy? 
Eliza Rudnicka - jeżeli chodzi o ten bank danych to jest zbiór, do którego mają dostęp 
wszystkie organizacje, jeżeli jest taka potrzeba to my je udostępniamy. Wtedy wiadomo jaka 
organizacja zajmuje się jaką działalnością i do której organizacji można ewentualnie 
przekierować danego np. wolontariusza, bo też są takie informacje, gdzie potrzeba 
wolontariuszy, potrzeba także innego wsparcia, więc takie informację są. Tymi informacjami 
wszystkimi tak jakby dysponujemy i na każde zapytanie udzielamy odpowiedzi. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz - ale to jest nadal udzielanie informacji o jednej organizacji, o 
drugiej organizacji. My to wiemy, bo współpracujemy ze sobą od lat, mamy wiedze kto jakie 
organizacje prowadzi, mam numery telefonów, znamy się osobiście, więc nie wiem czy 
tworzenie banku danych po to, żeby urząd je trzymał, jest sensowne. Raczej udostępnijcie to 
na jakiejś platformie. Przecież są różnego rodzaju działania pozyskiwania finansów, czy 
bycia partnerem dla dużych organizacji, czy korporacji. One też maja programy promocyjne, 
czy współpracy z organizacjami pozarządowymi, ale jak to jest ukryte gdzieś tam w 
szufladzie urzędowej to absolutnie nie ma sensu poświęcać czasu na to, dlatego 
udostępnijcie to gdzieś, puśćcie na stronę te dane, pokażcie co te organizacje robią, czym 
się zajmują, żeby chociaż ułatwić pozyskiwanie środków na funkcjonowanie, bo inaczej to 
nie ma sensu. Po to wypisywać, żeby to leżało w szufladzie to jest zupełna bzdura. 
Naprawdę szkoda na to czasu. 
Jan Kaczanowski – także po to m.in. żeby radni wiedzieli, które organizacje wspomagać, 
żeby nie podejmować np. niepotrzebnych uchwał.  
Radosław Wróblewski - kwestia jak gdyby celowości tworzenia takich baz danych, jak gdyby 
kończąc tę dyskusję powiem, że zawszę bazuję na bazach danych MGOsów, które znajdują 
się chociażby w bazach NGO-sów i to jest właśnie przykład jak szukać tych organizacji z kim 
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współpracować, do kogo się zgłaszać. Dlatego myślę, że pod tym kątem  warto by było, żeby 
takie rozwiązanie właśnie po tym kątem też celowości, pragmatyzmu funkcjonowania takiej 
bazy promować i zachęcać organizacje, żeby poświeciły czas i, że naprawdę warto to robić.  
Jan Kaczanowski - lista zgłoszonych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad została 
wyczerpana, informuję, że sprawozdanie, przyjęła do wiadomości Komisja Spraw 
Społecznych, proponuję, zapis do protokołu, iż Rada Miasta również przyjęła do wiadomości 
sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta Gorzowa Wlkp. z organizacjami 
pozarządowymi za rok 2019. 
 
Propozycje przyjęto przez aklamację.  
 
Ad.5 Sprawozdanie z realizacji Polityki Społecznej Gorzowa Wielkopolskiego 2023+ 

za rok 2019. 
 
Jan Kaczanowski - sprawozdanie z realizacji Polityki Społecznej Gorzowa Wielkopolskiego 
2023+ za rok 2019, wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Radosław Wróblewski - odniosę się do tegoż właśnie sprawozdania w kontekście 
zadawanych pytań, wątpliwości na Komisji Spraw Społecznych. Oczywiście zrobię to krócej. 
Pięć pól tematycznych zawiera to sprawozdanie, czy cały ten program i drodzy państwo ja 
sobie tak też obliczyłem, że w polu tematycznym A na siedem programów, dwa zostały bez 
realizacji. W polu tematycznym B na osiem programów, tam jeden nie był realizowany w 
pełni. W polu tematycznym C na cztery programy, tak naprawdę żaden nie był realizowany z 
definicji i z istoty, którą założono. W polu tematycznym D na trzy programy, jeden jest w 
niepełnej realizacji, a dwa są realizowane. W polu tematycznym E na pięć programów, cztery 
nie były realizowane. Odnośnie jednego są dane z 2017 r. Ponieważ ten dokument został 
przyjęty w czerwcu 2016 roku, a na dzień dzisiejszy jesteśmy praktycznie w czwartym roku 
realizacji, horyzont czasowy realizacji przyjęto do 2023 i pytanie jest następujące: czy to, co 
nie jest realizowane da się tak naprawdę zrealizować? Parę konkretów. Mamy właśnie np. 
takie programy jak Dobry Początek, program kluczowy. Wydział Spraw Społecznych we 
współpracy z innymi wydziałami Urzędu Miasta. Brak realizacji w roku 2019 - to jest takie 
pole strategiczne A Odzyskać Wiarę w Gorzów. Program na Rzecz Działań Ubogich 
Pracujących, jest takie sformułowanie. Wydział Spraw Społecznych we współpracy z 
wydziałem obsługi biznesu, brak realizacji zadań w tym momencie w tym roku 2019. Dosyć 
ciekawe są zapisy w polu strategicznym C: ożywić centrum serce Gorzowa, centrum miasta 
w centrum uwagi - tu mamy taki zapis „z uwagi na nieprzyznanie środków w 2019r. nie 
rozpisano konkursu na opracowanie i wdrażanie programu opisanego w polityce społecznej.” 
- oczywiście tam pewne rzeczy są wskazane, ale sama istota programu nie jest realizowana. 
„Nowe Miasto - Nowe Szanse” - to samo z uwagi na nieprzyznanie środków nie rozpisano 
konkursu na opracowanie i wdrażanie programu opisanego w polityce społecznej. Zawarcie - 
nowe otwarcie - z uwagi na nie przyznanie środków nie rozpisano konkursu na opracowanie i 
wdrażanie programu. „Osiedle społeczne wychodzi z cienia” - opracowano założenia do 
programu, ale z uwagi na nieprzyznanie środków w 2019r. nie rozpisano w tym momencie 
również konkursu na opracowanie i wdrażanie programu opisanego w polityce społecznej. W 
polu D Odzyskać Zdrowie Mieszkańców - tam jest też w obszarze 1.2. Program Ochrony 
Zdrowia Psychicznego dla miasta Gorzowa. W 2019 na zlecenia miasta przygotowano taką 
właśnie diagnozę stanu zdrowia, potrzeb zdrowotnych naszych mieszkańców. I tu w 
konsekwencji jak gdyby tego, powinien powstać program ochrony zdrowia psychicznego i 
program działań na rzecz mieszkańców Gorzowa z niepełnosprawnościami, a więc dwa 
programy. Dlatego też pytałem o to na jakim, czy w ogóle rozpoczęto pracę, jeżeli tak to na 
jakim etapie, bo to bardzo ważne programy chociażby na temat zdrowia psychicznego 
młodych ludzi też m. in. przez radnych na komisjach i na sesji podnoszone. Pole E też jest 
dosyć istotne dlatego, że ono dotyka też samego Urzędu Miasta, mianowicie zorganizować 
się na miarę XXI wieku. Tutaj jest pięć takich obszarów tematycznych z tym, że to co dotyczy 
samego Urzędu w ogóle nie było w czterech obszarach realizowane. Mamy zapisane, że nie 
realizowano działań w tym zakresie. Natomiast w jednym obszarze „Przegląd pola 
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współpracy” - Wydział Spraw Społecznych i GCPR to informacja dotyczy 2017 roku. Jak 
gdyby podsumowując wystawiliście ocenę dobrą dla stanu realizacji polityki społecznej, 
dosyć wysoko, aczkolwiek mam tutaj mimo wszystko pewne uwagi i duży niepokój o pełen 
zakres realizacji. Moje pytanie jest następujące: czy warto przyjmować takie rozwiązania, 
przyjęte to zostało przez Radę Miasta na wniosek Urzędu i Prezydenta, z którymi później jest 
kłopot dotyczący realizacji tego? Ciekawa rzecz jest w podsumowaniu „w związku z tym, że 
dokument ma charakter kierunkowy i zapisy dotyczące kwot przypisanych do 
poszczególnych programów nie rodzą skutków budżetowych. Należy w kolejnych latach 
zwrócić uwagę na zabezpieczenie środków na realizację planowych działań w miarę 
możliwości budżetowych miasta". Wydawałoby się, że jeżeli miasto, Rada Miasta na wniosek 
Urzędu i Prezydenta przyjmują taki dokument to te pieniądze powinny się znaleźć. Jaka 
będzie przyszłość tych poszczególnych programów, które zostały 4 lata temu przyjęte przez 
Radę Miasta? Dostałem od Prezydent Domagały odpowiedź na piśmie na 15 pytań 
sformułowanych do tejże polityki, do tego sprawozdania, ale uważam, że ze względu na 
wagę problemu, a ten dokument jest całościowo traktowany jako polityka społeczna w 
naszym mieście, pozwoliłem sobie również tymi uwagami, podzielić się na sesji.  
Grażyna Wojciechowska - troszeczkę lecytynki proszę zażyć, a dlaczego mówię, kto w 2016 
r. rządził miastem? Jaka władza tworzyła te dokumenty? Pamiętajmy o tym, że w tej kadencji 
mówiliśmy o tym, że po pierwsze koniec oszczędzania w tych działkach budżetowych takich 
komisji jak Komisja Spraw Społecznych, Komisja Oświaty i Wychowania oraz Komisja 
Kultury, Sportu i Promocji naszego miasta. Radny Wróblewski daje tu taką ocenę, a ja 
pracując tyle lat od 1994r. w tej komisji przeszłam tylu wiceprezydentów i dyrektorów, że jako 
wieloletnia radna i fachowiec oceniam to na bardzo dobrą ocenę, przy tej minimalizacji, bo 
widzę ile dodatkowych jeszcze projektów Prezydent Domagała ściąga do miasta, tylko się 
czegoś innego obawiam. Jak zaczyna już być dobrze, pracuje się, to mogą się zacząć jakieś 
haki. Panią Prezydent obronie własną klatą i pazurkami, tak trzeba działać. Radny 
R.Wróblewski, ty też masz dużo empatii i pasji i dlatego nie można, bo cały czas 
zaoszczędzano właśnie na budżecie na tych ważnych sprawach ludzkich. Pamiętamy z 
dzieciństwa, nie będę kończyła tego dowcipu, że z niczego się bata nie ukręci prawda. I tak 
chylę czoła, że za takie nędzne grosiki ludzie tak dobrze pracują, a że się zdarza, że między 
takimi się trafią ci co markują pracę, to już jesteśmy po to, żeby wynaleźć, ale to wtedy ktoś 
pójdzie skarżyć, że coś radnym nie pasuje. Mówię publicznie, wszystkie sprawy zgłoszone 
od mieszkańców miasta zgłaszam i będę zgłaszała do Prezydenta i będę na sesji mówiła, bo 
my wszyscy jesteśmy do dyspozycji naszych mieszkańców. Taka jest rzeczywistość, a mam 
pamięć niestety dla wrogów doskonałą, pamiętam fakty wszystkie kto co mówił, kto jak 
głosował, co i jak. Dążmy, żeby nasze firmy wygrywały przetargi, ci co płacą podatki. I 
przypominam, pójdę na ustępstwa i dyskusje, 50% środków zdobytych przez szkoły, 
placówki oświatowe ma wrócić do tych placówek. Wieloletni radni pamiętają jak nasz 
poprzedni Prezydent mijał się z prawdą, bo cały czas nam sugerował, że te pieniądze 
wracają do placówek, bzdura. Nie odstąpię od tej prośby, żeby placówka która do budżetu 
daje miesięcznie 4tys. zysków, nie mogła sobie za głupie 10tys.zł kupić samochodu 
dostawczego. To jest skandal, może też się złóżmy im, żeby mieli do celów zawodowych. 
Rozmawiałam z Panią Skarbnik i cisza. Moja cierpliwość już się kończy, ma być samochód 
przekazany, bo tym bardziej znowu za chwilę przegłosujemy super sprawę to co Wydział 
Edukacji i Pani Prezydent przygotowali. Szkoła branżowa III stopnia, która funkcjonuje przez 
cały rok od godziny 7.00 do 21.00 i w soboty i w niedziele. Jeśli Radni przeczytali ze 
zrozumieniem te materiały, ten statut to wszystko wiedzą, co będziemy przyjmować. To nie 
to, że się zwracają do Wojciechowskiej a Wojciechowska wymyśla. Nie, nie wymyślam tylko 
dajmy normalnie pracować. Widziałam ile placówek zrezygnowało, bo po co mamy 
pracować, jak wszystko musimy oddać. Tak jak o toaletę walczyłam, musiałam zrobić 
awanturę, żeby normalnie było, bo wstyd było jak do nas przychodzą goście, władza, o czym 
to świadczy o złej gospodarce. A ten materiał p.Wróblewski, 2016 r. to wy, a u was różni byli 
na tych stołkach. Wszystkiego dobrego, nie licytujmy się, zrobimy dobrze, będzie bardzo 
dobrze, bo jak mamy kilka osób takich, które chcą, mnie energia rozsadza, mam pomysłów, 



14 

 

zresztą zobaczycie w przyszłym tygodniu i nie pytam o środki, pokazuję i edukuję. Będę 
chwalić i będę ganić, czyli równowaga w naturze musi być.  
Radosław Wróblewski - zgadzam się z tym co p.Wojciechowska mówiła to, co tworzymy 
pilnujemy. Rada Miasta taki dokument przyjęła i nie ważne kto wtedy rządził nie ma 
znaczenia, to jest dokument obowiązujący i zachowujący swoją ciągłość. Natomiast nie ma 
we mnie złej woli, wykonuję swoje obowiązki i mandat radnego i jestem w Komisji Spraw 
Społecznych, tą problematyką się interesuję i wskazuję na pewne zagrożenie 
niebezpieczeństwa. Nie chciałbym być tym radnym, który nie zauważa pewnych rzeczy, 
zgłaszam to publicznie, wprost, zgłaszam też swój akces do tego, żeby również nad takimi 
dokumentami pracować po to, by w przyszłości było jak najmniej dylematów, jak najmniej 
pytań dlaczego coś co zostało przyjęte, a dalej zachowuje swoją ciągłość nie jest 
realizowane.  
Małgorzata Domagała - Z-ca Prezydenta Miasta - jak zaznaczył radny R.Wróblewski, 
program był uchwalany w roku 2016 razem z programem rewitalizacji. Zarówno program 
rewitalizacji musi ulec przewartościowaniu jak i ten program polityki społecznej. Pragnę też 
nadmienić, że niektóre rzeczy, które są ujęte w tym programie, a dzieją się w chwili obecnej 
jak np. Złota Rączka pokazują, że nie ma wprost wpisanego tego do programu. Więc 
dziękuję Radnemu za chęć współpracy i z pewnością będziemy musieli program 
zmodyfikować. Będziemy musieli wziąć pod uwagę sytuację, która zadziała się w chwili 
obecnej, a mianowicie pandemię, która panuje i również kwestię organizacji pozarządowych, 
osób starszych, seniorów, też jest to na pewno element, który w tym programie w roku 2016 
nie był ujęty, a chwila obecna pokazuje, że jest bardzo ważny dla naszego miasta. Dziękuję 
za deklarację współpracy i tak jak napisałam w piśmie przesłanym w dniu dzisiejszym do 
Radnego z pewnością musimy usiąść nad zmianami w polityce społecznej. 
Jan Kaczanowski - zanim zamknę ten punkt piąty w porządku obrad to chciałem tutaj 
przekazać, że Hospicjum gorzowskie zawsze potrzebuje pomocy. Jeśli mówię o Hospicjum 
to na pewno jest polityka społeczna, a w zasadzie pomoc społeczna. Z tego co orientuję się, 
bo jestem co jakiś czas w kontakcie z p.M.Lewandowskim – dyr. Hospicjum, które 
nieustannie potrzebuje określonej pomocy. Jeśliby radni mieli taką ochotę wspomóc 
finansowo właśnie gorzowskie hospicjum ze swojej diety, czy czegoś innego, nie tylko radni, 
to gorzowskie hospicjum żadnej złotówki nie zmarnuje. Te słowa, które wypowiadam i ten 
przykład, który podałem nie dlatego, żeby się tym chwalić, ale czynią to od dłuższego czasu i 
uczyniłem to w maju, czyli miesiącu bieżącym. Dlatego mówię, że jeśli któryś radny miałby 
zmartwienie co i jak uczynić to zaznaczam, żadnych uchwał w tym względzie tutaj 
podejmować absolutnie nie musi. W związku z wyczerpaniem dyskusji w tym punkcie 
porządku obrad, informuję, że sprawozdanie, przyjęła do wiadomości Komisja Spraw 
Społecznych. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, że Rada Miasta również przyjęła do 
wiadomości sprawozdanie z realizacji polityki społecznej Gorzowa Wielkopolskiego 2023+ za 
rok 2019. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację.  
 
Ad.6 Druk nr 425 – podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie ustalenia opłat 

za pobyt dziecka w żłobkach miejskich. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Radosław Wróblewski - chciałbym podziękować za podjęcie tej inicjatywy, dziękuję 
Prezydentowi za wyjaśnienie, które na początku przekazał, dlaczego akurat w okresie 
marca-kwietnia pobierane były opłaty i dlaczego teraz takie rozwiązanie przyjmujemy. Też 
m.in. zwracaliśmy na to uwagę, żeby w tym momencie znaleźć mimo wszystko jakieś ulgi dla 
rodziców dzieci, które nie uczęszczają do żłobka. Myślę, że jest to dla naszych mieszkańców 
ważna i dobra wiadomość, jeszcze raz dziękuję i mam nadzieję, że wszyscy w tym 
momencie to rozwiązanie poprzemy. 
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Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany 
przez Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 425 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłat za pobyt 
dziecka w żłobkach miejskich. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska 
BRAK GŁOSU (3) 
Robert Anacki, Sebastian Pieńkowski, Radosław Wróblewski 
 
Przyjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w 
żłobkach miejskich – stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Ad.7 Druk nr 426 - podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie dotacji 

udzielonych niepublicznym przedszkolom, innym formo m wychowania 
przedszkolnego, szkołom i placówkom o światowym prowadzonym przez osoby 
fizyczne i prawne nieb ędące jednostkami samorz ądu terytorialnego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 426 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie dotacji udzielonych 
niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, szkołom i 
placówkom oświatowym prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne niebędące 
jednostkami samorządu terytorialnego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (2) 
Robert Anacki, Sebastian Pieńkowski 
 
Przyjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie dotacji udzielonych niepublicznym 
przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, szkołom i placówkom 
oświatowym prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne niebędące jednostkami 
samorządu terytorialnego – stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
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Ad.8 Druk nr 427 - podj ęcie uchwały w sprawie zało żenia Bran żowej Szkoły II stopnia 
nr 1 w Gorzowie Wielkopolskim i wł ączenia jej do Centrum Kształcenia 
Zawodowego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 427 - podjęcie uchwały w sprawie założenia Branżowej Szkoły II stopnia nr 1 w 
Gorzowie Wielkopolskim i włączenia jej do Centrum Kształcenia Zawodowego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy 
Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław 
Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Robert Anacki 
 
Przyjęta uchwała w sprawie założenia Branżowej Szkoły II stopnia nr 1 w Gorzowie 
Wielkopolskim i włączenia jej do Centrum Kształcenia Zawodowego – stanowi załącznik nr 
10 do protokołu.  
 
Ad.9 Druk nr 428 - podj ęcie uchwały w sprawie konsultacji dotycz ących niektórych 

nazw miejscowo ści poło żonych w granicach Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz - czy mogłabym prosić o informację, gdzie są te lokalizacje, bo 
niektóre to mnie zaskakują.  
Jacek Szymankiewicz - Z-ca Prezydenta Miasta - proszę o szczegółową informację  
dyr. J.Oleksiewicza. Do projektu uchwały został dołączony załącznik z lokalizacjami, a 
przynajmniej powinien być dodany w materiałach, które radnym przekazaliśmy, ale mam 
nadzieję, że p. J.Oleksiewicz będzie w stanie opisać dokładną lokalizację tych nazw 
miejscowości, które podlegają zmianie. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz - dopowiem, że nie ma w naszych materiałach załącznika 
graficznego, stąd moje pytanie.  
Jerzy Oleksiewicz – dyr. Wydz. Geodezji i Katastru - te nazwy miejscowości pochodzą z 
epoki po II wojnie światowej z Komisji Nazewnictwa, która ustalała nazwy dla terenów 
przejętych od Rzeszy. Następnie te nazwy znalazły się w mapach topograficznych 
sporządzonych na rzecz wojska. W latach ‘70tych z tych map stworzono rejestr nazw, który 
potem przyjął nazwy miejscowości, potem była uchwała, ustawa, która to przyjęła. Te nazwy 
w Gorzowie bardzo często były nazwami, które były nadawane dla obszarów, które były 
włączane do miasta i to jest ta pierwsza nazwa Kłodawa z około 6-7 hektarów na pograniczu 
z gminą Kłodawa z miejscowością Kłodawa i w mapie topograficznej kiedyś nazwano, że jest 
to Kłodawa. Tam był kiedyś taki mały przysiółek obecnie to już nie funkcjonuje. Natomiast 
nazwa Kopystno jest położona na obszarze obecnego Górczyna. Tę nazwę nadawano dla 
przysiółka, który potem nazwano jako PGR Kopystno. To już nie funkcjonuje to jest na 
końcówce ulicy dawnej Wyzwoleńców, obecnej ulicy Piłsudskiego. Jest w tej chwili 
zabudowane blokami. Nazwa Małyszyn składała się z dwóch części. Był Małyszyn Mały i 
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Małyszyn Duży. Małyszyn Duży to jest obecny Małyszyn potocznie mówiąc, czyli tam gdzie 
jest IHAR położony, natomiast Małyszyn Mały to było dane gospodarstwo, które było 
położone przy ulicy Myśliborskiej, z którego korzystała jednostka wojskowa. Dziś jest to 
rozebrane i w ogóle nie funkcjonuje, sam Małyszyn jako taki funkcjonuje i proponujemy, żeby 
nie było Małyszyna Wielkiego, Małyszyna Małego, tylko pozostał Małyszyn, bo to się wpisuje 
w nazewnictwo. To co proponujemy to jest porządkowanie nazewnictwa, żeby ewentualnie 
podejść w dalszej przyszłości do ewentualnego podziału miasta. Podobną sytuację mamy na 
Siedlicach, gdzie są Nowe Siedlice, Siedliczki, Siedlice, ale to było na etapie przyłączania 
poszczególnych części do miasta. Tam tak samo będziemy próbować to porządkować. 
Wiąże się to z tym, ze dla każdej miejscowości występującej wewnątrz miejscowości, my 
musimy ustalić współrzędne, czyli wyznaczyć granice danej miejscowości, a to już jest 
trudne.  
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną 
opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 428 - podjęcie uchwały w sprawie konsultacji dotyczących niektórych nazw 
miejscowości położonych w granicach Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, 
Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, 
Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Marta Bejnar – Bejnarowicz 
 
Przyjęta uchwała w sprawie konsultacji dotyczących niektórych nazw miejscowości 
położonych w granicach Miasta Gorzowa Wielkopolskiego – stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu.  
 
Ad.10 Druk nr 429 – podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie uchwalenia 

Studium uwarunkowa ń i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta  
Gorzowa Wlkp. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 429 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp. 
Wyniki głosowania 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, 
Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław 
Wróblewski 
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Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp. – stanowi załącznik nr 
14 do protokołu.  
 
Ad.11 Druk nr 430 - podj ęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wiel kopolskiego dla 
obszaru poło żonego pomi ędzy ul. Słowia ńską a ul. Ró życkiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 15 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 430 - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego pomiędzy ul. 
Słowiańską a ul. Różyckiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, 
Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław 
Wróblewski 
 
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ul. Słowiańską a ul. Różyckiego – stanowi załącznik nr 16 do 
protokołu.  
 
Ad.12 Druk nr 431 - podj ęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wiel kopolskiego dla 
obszaru poło żonego na północ od ul. Kostrzy ńskiej. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 431 - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego na północ od ul. 
Kostrzyńskiej. 
Wyniki głosowania 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, 
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Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław 
Wróblewski 
 
Podjęta uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego na północ od ul. 
Kostrzyńskiej – stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
 
Ad.13 Druk nr 432 - podj ęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wiel kopolskiego dla 
obszaru poło żonego pomi ędzy ul. Złotego Smoka, ul. Szczeci ńską a droga 
ekspresow ą S3. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 19 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 432 - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego pomiędzy ul. 
Złotego Smoka, ul. Szczecińską a droga ekspresową S3. 
Wyniki głosowania 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, 
Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław 
Wróblewski 
 
Podjęta uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego pomiędzy ul. 
Złotego Smoka, ul. Szczecińską a droga ekspresową S3 – stanowi załącznik nr 20 do 
protokołu.  
 
Ad.14 Druk nr 434A - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 21 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 434A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, 
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Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław 
Wróblewski 
 
Przyjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego – stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
 
Ad.15 Druk nr 435A - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  
Marta Bejnar-Bejnarowicz - nie mam możliwości tak szybko sprawdzić uchwał, co w nich jest 
ujęte, więc zadam pytanie tak trochę na ślepo związanej z budżetem. Doszły do mnie 
informacje, że Urząd Marszałkowski wstrzymał lokację środków i m.in. z tego powodu 
zagrożona jest terminowa realizacja remontu SP-1. Czy rzeczywiście jest taka sytuacja i czy 
miasto mogłoby interweniować w tej sprawie? Szkoła nie może czekać, bo wakacje są tak 
jak są i teraz też to wstrzymanie nauki jest tak, jak jest, obawiam się, że przelewem nie 
przejdzie koronawirus, więc to chyba byłoby możliwe do wykonania. Prosiłabym o informacje 
w tej sprawie. 
Jan Kaczanowski - czy mogę zaproponować, chyba, że to jest ważne właśnie przed 
głosowaniem, że ta odpowiedź byłaby udzielona po sesji czy w dniu jutrzejszym? 
Marta Bejnar-Bejnarowicz - może na koniec sesji jakby ktoś udzielił odpowiedzi, nie 
uzależniam głosowania od tej odpowiedzi. 
Jan Kaczanowski – w sprawach różnych odpowiedź zostanie udzielona. Poinformował, że 
projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów 
oraz Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 435A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy 
Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław 
Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Robert Anacki 
 
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego – stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  
 
Ad.16 Druk nr 436A - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 25 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
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Druk nr 436A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec 
 
Przyjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego – stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Ad.17 Druk nr 433A - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2 020-2048. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
wprowadzonych zmian ujęte jest w załączniku nr 2 do uchwały. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 433A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2020-2048. 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, 
Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Robert Surowiec 
 
Przyjęta uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2020-2048 – stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  
 
Ad.18 Druk nr 437 - podj ęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelst wa 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że zgodnie z obowiązującą uchwałą w tym temacie 
dyskusji nie przewiduje się, wniosek o nadanie tytułu Honorowego Obywatelstwa uzyskał 
rekomendację kapituły oraz jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 437 - podjęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
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ZA (23) 
Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (2) 
Robert Anacki, Marta Bejnar – Bejnarowicz 
 
Przyjęta uchwała w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego – stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Ad.19 Sprawozdanie z obrotu nieruchomo ściami komunalnymi za I kwartał 2020 r. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z obrotu nieruchomościami 
komunalnymi za I kwartał 2020 r. wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 29 do 
protokołu. Z przedłożonym sprawozdaniem z obrotu nieruchomościami komunalnymi 
zapoznała się i przyjęła do wiadomości Komisja Gospodarki i Rozwoju. Jeśli nie usłyszę 
sprzeciwu uznam, że Rada Miasta również przyjęła do wiadomości sprawozdanie z obrotu 
nieruchomościami komunalnymi za I kwartał 2020 r. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację.  
 
Ad.20 Informacja o stanie realizacji uchwał. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o stanie realizacji uchwał wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  
 
Informację o stanie realizacji uchwał Rada Miasta przyjęła do wiadomości przez aklamację. 
 
Ad.21 Przyj ęcie protokołu z XXI i XXII sesji Rady Miasta Gorzow a Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski - pyta, czy radni mają uwagi do protokołu z XXI i XXII sesji Rady Miasta? 
W związku z brakiem uwag wnosi o przyjęcie protokołu. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia protokołu z XXI sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, 
Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław 
Wróblewski 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia protokołu z XXII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (25) 
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Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, 
Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław 
Wróblewski 
 
Ad.22 Sprawy ró żne, wolne wnioski. 
 
Alicja Burdzińska - na Komisji Spraw Społecznych, pracowaliśmy wspólnie, radny 
Wróblewski zadał szereg pytań, zgłosił się jako pierwszy, więc wypełnił prawie program 
naszej niepewności, poprosił o odpowiedzi na piśmie, a myślę, że występował jako jeden z 
nas i proszę, czy jest taka możliwość, żeby na przyszłość cała komisja otrzymywała 
odpowiedzi na piśmie, jeżeli jest taka konieczność, dziękuję. 
Grażyna Wojciechowska - też o to chciałam poprosić, ale w tym momencie chciałam 
podziękować serdecznie, myślę, że nie tylko w swoim imieniu ale nas wszystkich dla Biura 
Rady Miasta oraz naszym informatykom, dzięki którym możemy tak sprawnie pracować 
mobilnie. Jeszcze raz dziękuję bardzo wszystkim za to co dobrego robią dla mieszkańców 
naszego miasta. 
Iwona Olek - dyr. Wydz.ZIT - chciałam się odnieść do pytania pani Bejnarowicz. 
Odpowiadając na pytanie dotyczące wstrzymania środków przez Urząd Marszałkowski 
chciałam poinformować, iż decyzją Zarządu Województwa Lubuskiego z 18.03. zostały 
wstrzymane nabory wniosków o dofinansowanie, konkursy w tym konkursy w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Miasto Gorzów zwróciło się z prośbą, żeby w 
sierpniu został przeprowadzony nabór w ramach rewitalizacji. Także jesteśmy w kontakcie z 
Urzędem Marszałkowskim, żeby projekty przygotowywane przez miasto i te które są gotowe 
mogłyby być złożone. Natomiast formalnie, oficjalnie wszystkie programy w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego zostały wstrzymane w związku panującą pandemią. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz - co teraz będzie? Wakacje się skończą we wrześniu i nie 
zdążymy zrobić tego remontu. Jak to będzie, jaki jest plan? 
Iwona Olek - jeśli chodzi o dofinansowanie i środki, które są w ramach Zintegrowanych 
Inwestycji Terytorialnych one są dedykowane tym przedsięwzięciom. Natomiast jeśli chodzi o 
plany inwestycyjne, jak to wygląda teraz w harmonogramie to tutaj Wydział Inwestycji będzie 
miał świeższe informacje. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz - proszę Wydział Inwestycji o informacje. 
Jan Kaczanowski - proponuję, żeby radna M.Bejnar-Bejnarowicz otrzymała odpowiedź w tym 
kontekście na piśmie. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz - nie chodzi o odpowiedź na pytanie tylko mamy inwestycje, które 
nie mogą czekać. Rozumiem koronawirusa, ale przecież jest zdalna praca, czy 
telekonferencje, można to spokojnie dalej procedować. Mamy tu silną reprezentacje, 
Platformy Obywatelskiej to niech apelują. Jeżeli w najbliższym czasie ten remont SP-1 nie 
ruszy, to nie zdążmy. Odpowiedzi na piśmie dziękuję, nie będę kłopotać Wydziału. 
Jan Kaczanowski - chciałbym przypomnieć radnym o obowiązku złożenia oświadczenia 
majątkowego do 31 maja br., przypominam, że termin został o miesiąc wydłużony, a wielu 
radnych do dnia dzisiejszego nie złożyło. Jednocześnie informuję, że 9 czerwca br. o godz. 
12.00 odbędzie się wspólne posiedzenie komisji merytorycznych Rady Miasta w trybie 
zdalnym, którego tematem będzie raport o stanie miasta oraz sprawozdanie z wykonania 
budżetu miasta za 2019 rok. Porządek obrad wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu, radni 
otrzymają. Tematy te będą przedmiotem obrad sesji zaplanowanej na 24.06.2020r. Mam 
nadzieję, że jeśli nic się nie zmieni, zgromadzenia będą mogły się odbywać do 150 osób 
wtedy sesję zwołam w sali sesyjnej. Tak samo jak uroczystą sesję w dniu 2 lipca. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – czy oświadczenia majątkowe można elektronicznie wysłać? 
Jan Kaczanowski – niestety, należy dostarczyć oryginały. 
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Ad.23 Zako ńczenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski zamyka obrady XXIII sesji Rady Miasta dziękując radnym i mieszkańcom 
miasta, którzy obserwują sesję i pracę Rady w systemie online. 
 
 
 

Przewodnicz ący Rada Miasta  
        ( - ) 

     Jan Kaczanowski 
 
 

Przygotowała:  
Małgorzata Matuszek 
Dorota Waldmann 


